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                 ABSTRACT

           In this paper the bending behavior of composite plates manufactured from polyester reinforced with fiberglass, jute fiber and eggshell powder is studied .The moisture effect on the plate bending behavior is investigated by immersing the specimens in salt water and distilled water for 7 days. Also the effect of type of edges fixture on the central displacement of the plate is investigated. The results showed that for the fiberglass composite plates the central displacement for the moist specimens is 3-4 times as that for dry specimens. For the eggshell powder composite plates, it is found that the stiffness of the dry specimens is greater than that of moist specimens by about three times. The moisture absorption shows no significant effect on the stiffness of the jute composite plate. 
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دراسة عمليه للعوامل المؤثرة على سلوك الانحناء لصفائح مركبة

الخلاصة:- 
        في هذا البحث تم دراسة سلوك الأنحناء لصفائح مصنعة من البولستر المدعم بالياف الزجاج والياف الجوت ومسحوق قشور البيض.تأثير امتصاص الرطوبة على سلوك الأنحناء تم اختباره وذلك بغمر العينات بالماء المالح والماء المقطر لمدة 7 ايام.كما تم دراسة تاثير نوع التثبيت لحافة الصفيحة على الأزاحة المركزية للصفيحة.بينت النتائج في حالة صفائح الألياف الزجاجية ان الأزاحة لمركز الصفيحة للعينات الرطبة كان اكبر بمقدار 3-4 مرات مما في حالة العينات الجافة. في حالة صفائح مسحوق قشور البيض فقد وجد ان صلابة العينات الجافة اكبر بحوالي ثلاث مرات من العينات الرطبة.الرطوبة الممتصة لم تظهر تاثير مهم في حالة صفائح الياف الجوت.
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